
Z A P I S Ћ I K

sa XXIII sje&nice Skupštine opštine Banja Luka održane 8.feLruara 
1965* go&ine

Sjednica pocinje u 9 casova*
Sjednici presje&ava preds jednik Slcupštine op- 

štine Popović Milorad*
Zapisnik vodi službenik Skupštine opštine Ča-

djenović Zor :a.
Konstatuje se da sjednici prisustvuje 76 odbor- 

nika, dok je odsutno 24 odbornika.
Za današnju sjednicu izostanke su ijravdali o&- 

bornici: Babić Živko, Djonović Svjetlana, Glamocak Dušan, Halilović 
Habiba, Maksimović :ovak, Obralić Esad, Davidović Milena, Macanović 
Hikola, Hegodic Bratoljub, Zečević Puad, Kovačević Llilivoj, Černi 
Vlađimir, Pucar Llilan i Getojević Rada.

Nisu pravdali odsutnost oabornici: Blagojević 
Dragomirj Djubo Abinet, Majstorović Anto, Vulić Mićo? Benda Mihaj- 
la, Cupac Vojo, ICaljević Milutin, Kreško Vera, Medic Husein i Pra- 
njić Anto.

Pošto sjednici prisustvuje nadpelovićna vecina 
odbornika, predsje&avajući konstatuje da se mogu donositi pravoia- 
ljani zakljucci, pa predlaže

D N E T N I  R E D
1. Razmatranje analize o izvrsenju društvenog 

plana Opštine Banja Luka za 1964. godinu i o smjernicama za 1965.. 
godinu.

2. Diskusija o prednacrtu Rezolucije Skupštine 
SPRJ o stanbenoj izgraanji.

3. Prijedlog o&luke o utvrdjivanju izbornih je- 
dinica zborova radnih ljudi i broja odbornika Vijeća radnih zajed- 
nica Skupštine opštine, koji se biraju u pojedinim izbornim jedi- 
micama.

4. Utvrdjivanje programa održavanja kandidacio- 
nih zborova birača za izbor odbornika Skupštine opš'tine Banja Luka 
i poslanika Skupštine SRBil-I.

Predloženi dnevni red jednoglasno je usvojen.
Po prvoj tačci dnevnop reda izvještaj je podnio 

direlctor Zavoda za druš veni razvoj, unapredjenje privrede,plan i 
statistiku Medić Ra&e.

Predsjednik SO Popović Milorad smatra, da se na 
današnjoj sje&nici trebaju ocjeniti i sagledati smetnje koje su se 
javljale u 1964. godini, da se one otklone i da se daju smjernice 
za izradu plana za 1965. gOdinu, te da odbornici sa svojim prijed- 
lozima pomognu da se dodje do što boljcp i realnijeg plana. Pre&la-
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že, da se podvrgne kritici sve ono što ti smetalo dovodjenju do , što savrsenijeg plana*
Odbornik rmiaurdarević Avdo srnatra, da j.e u pros- 

godini privreda komune napredovala, te da bi u ovoj godini 
trebalo nastojati da zacrtani planovi budu ođraz naše stvarnosti, 
te da se u ovoj godini ne'bi ponovilo da se planovi nu realizuju. 
Iznosi, da treba, izbjegavati preorjentaciju u. toku godine i mije- 
njanjj plana te vršiti nerealna ijlaniran ja, što je slučao u lVor- 
nici nHudi Ča0avecn , gdge je planirano 15*000 televizora, a reali- 
zirano samo 7*000, a još uz to sa tin istim planom ide se i ove 
gođine, a da je tesko ma koga ubjediti da su na poubacivanje izvr- 
šenja plana uticali objektivni razlozi. Iznosi, da je isti slučag 
sa podbacivanjem u izvršenju plana bio i kod proizvodnje režane 
gradje i kod realizacije luške obuće. Smatra, da treba sagledati 
ono što je subjektivno i što dovodi do podbacivanja u izvršengu 
plana i zapiuati se šta je- uticalo da se i u komunalnoj djelat- 
nosti pođbacilo sa izvršenjem. Nadalje iznosi da veliki broj pla- 
niranih proizvoda nije proizveden, te da treba tražiti razloge 
tome. Po pitanju licnin donodaka smatra, da još uvjek postooe ve- 
like disprop.orcije kod pojedinili grana privrede, te da su rađnici 
jednog preduzeća duplo bolje plaćeni, nsgo radnici drugog, pa da 
bi trebalo po tom pitanju izaći pred Skupštinu opštine sa jednom 
opširnijom i' studioznijom analizom u kojoj bi se naxočito obradio 
porast ličnib dohodaka najnižih slojeva.

Poslanik Skupštine SHBiH Kovačević. Pranjo smatra, 
da će proizvodnga gradjevinskog materijala u ovoj godini podbaci- 
ti ako se uzme terapo stambene izgradnje iz 1964. godine, a ako bi 
se .ovorilo ma o kakvom povećanju te izgradnje, kako se planira, 
materijala uopšte biti neće. Iznosi, da se u prošloj godini mjese- 
cima čekalo na dasku, cimenat i slično, te da bi sve snage trebalo 
uložiti u tom pravcu, da se obezbjedi reprodukcioni materijal,

Odbornik Basarić Branlco iznosi, da je aobra prim- 
jedba u pogieđu neizvršenja planiranja za 1964-. godinu, ali kad 
se ,ovori i uporedjuje 1963. godina sa 1964-. gođiripm u preduzeću 
”Rudi Čajavec^, povečanje proizvodnje je 100 : 200, a povečanje 
produkeivnosti iznosi 25%, dok u svim ostalim preduzećima prosjek 
iznosi 14-%. Mišljenja je, da kada se govori o planiranju da se 
treba drukčije aiskutovati, jer dok je govoreno o planu za 1964-. 
godirid iz uprave!se insistiralo da зе planira što više, pa makar 
se plan i neizvršio. Mištjenja je, da Slcupština opštine ima "л?1о 
slabu predstavu o stanju u mnogim privredni.., organizacijama, te 
se češće puta zatvaraju oči pred stvarnošću. liišljenja je, da se 
u preduzeću f,Rudi Čajavecn u 1964-. godini postiglo mnogo i da se 
to neće postići u 1965* godini. Iznosi, da se sađa јоз uvjek radi 
sa ranije nabavljenim materijalom, a da se novog materijala nije 
nabavljalo, jer za to nema sredstava. Nadalje iznosi, da je u ovoj 
fabrici u opadanju broj teliničara i inženjera, a u porastu nekva- 
lifikovani radnici. Treba postaviti pitanje zašto se javlja 
fluktuacija tih kadrova, a kad se dislcutuje težište se baca na to 
da li su podggnute plate nekvalifikovanim radnicima, te ijodizanje 
plata radniciла bez kvalifikacija ili за nižim kvalifikacijama, a 
ne povećanje plata inženjerima i tebničariaa dovodi đo toga, da 
nar.i najbolji stručnjaci odlaze u Beograd i Zagreb, jer su im tamo 
plato duplo veće. Mišljenja je, da se u mnoge probleme ne ulazi
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nego s$ samo načelno sagledavaju, pa da “bi trebalo postaviti pi- 
tanje da li je Haudi бajavec,, sposoban da realizira ono što se 
od njega zahtjeva, jer se u fabrici u posljednje vrijeme diskutu- 
je o tome da Skupštini opštine treba predociti cinjenicu da se 
može desiti da se iz ove fabrike otpusti 500 do 600 1juđi.Iznosif 
da se u 1964. godini, iako je došlo do podbačaja izvršenja plana 
proizvodnje televizora, povečao planjproizvoanje nekih drugih pro- 
izvoda. Objašnjava dapje preduzeće nHudi Čajavecn 64 stana dalo 
ljudima kogi ne raae u ovoj fabrici i da se Opština obavezala da 
će dati 94 miliona dinara za 4 godine za te stanove, ali da po 
tom sporazumu Opština do sada nije ništa učinila, niti je dala 
ni ^odnog dinara. Predlaže, da se u buduće sagledaju problemi i 
drugih privrednih organizacija, a ne sa o preduzeća "Vitaminke" , 
jer ih ima koja materijalno vrlo slabo stoje i bore se sa ianogim 
teškočamaf te da uRudi Čatjavec,, ne pođleže posebno^ tre'tmanu nego 
da se druji tretman primjeni na sve privredne organizacije.

Direktor Tvornice Koža Puvačić Velimir, iznosi da je 
situacija ove tvornice vrlo teska, i da su preauzete mjere i od 
Opštinske slaipštine i od Privredne komore da зе ovoj privrednoj 
organizaciji pomogne. Isnosi, da teškoća ležm u tome, što nisu 
uskladjene cijene sirove kože sa proizvodima i što u ovoj grani 
nena dovoljno stručnih kadrova. Mišljenga je, da je vrlo rano 
došlo do fuzije izmedju banjalučke tvornice i Ptnjavora i Kotor 
Varoša, jer da ta dva pogona banjalučkoj tvornici stvaraju velike 
teškoćo, te da banjalučki rađnici žele raskidanje' te fuzije, a 
nadležni sa tim raskiđom otežu i neće da ga odobre. Iznosi, da 
Tvornica kože u Banja Luci ukoliko bi poslovala kao samostalna 
ima uslova da зе razvije, jer saradjuje sa najjačim partnerima u 
zemlji i u inostranstvu, dok pogoni u Pcnjavoru i Kotor Varošu, 
tek i>okušavaju da nadju svoje mjesto. Iznosi, da su preduzete mje- 
re za sređ^ivanje prilika i za otvaranje posebniii žiro računa, ali 
se to kod Privrednog suda ne može legalizovati, te зе đolazi u po- 
ložaj da kod jednog po^ona vlada mišljenje da taj pogon vuče na 
svojim ledjima drugi pogon, a da nema dokumentacije iz koje bi se 
vidjelo ko коше predstavlja teret. Ikedlaže da Skupština opštine 
razmotri ovaj probl’em i da i banjalučka tvcrnica i oba, pogona že- 
le da se razdvoje, ali svi uvijeno o tome govore i neće da budu 
prvi koji otvoreno to zantjevaju.

Direktor Tvornice celuloze Maglajlić Ibro smatra, da 
treba provjeriti realnost plana, jer na bo upućuje plan 1964. 
goaine, gdje u mnogim privrednim organizaciјаша nije došlo do nje 
gove realizacije. Iznosi, da je Tvornica celuloze ušla sa većim 
programom, jer se nada da će neke pogone pustiti u rad 5 mjeseci 
prije roka, jer da tvornicu na to tjera tržna situaci^a. Iznosi, 
da je u 1965. godini manje proizvodeno nego u 1964. godini, ali 
da usljed poskupljenja materijala dolazi do velikib teškoča , jer 
da cijene proizvoda ne pokrivaju cijene sirovina, te da je neiz- 
vjesno šta će u ovoj godini biti за plasmanom proizvoda, Iznosi, 
da su investicije za 1965* godinu pokrivene sredstvima, ali da se 
zbog poskupljenja neće moći izvršiti obim radova kako je predvi- 
djen. Iznosi, da će se ove godine nailaziti na velike'teškoće s 
obsirom na visoke investici^je i povećanje cijena, te зе u tom 
pogledu moraju mobilisati sve snage da bi se te teškoće prebrodi- 
le, pa raditi na mobilizaciji svih ljudi u preduzeću, a još Jed- 
nom detaljno razmotriti sve planove. Smatra, da je rod f,Rudi Ga- 
javeca1* pozitivno što se izdvajaju veća sredstva za zajedničku
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jDOtrošrgu,- ali kod drugih privrednili organizacija to je nemogu- 
će zbog povećanja obaveza, pa зе za te obaveze troše sredstva 
namjenjena za zajedničku potrošnju.

Direktor Šumskog privrednog preduzeća Banja Luka 
Golić Bogoljub iznosi, da ovo oreduzeće obavlja radove na terenu 
3 komune i da 'ј.е izvršenje u 1964. godini slabi<je nego što se pred 
vidjalo, ali da je u planu za 1965# goo.inu uzeto povećanje čija će 
realizacija biti dovedena u pitanje zbog teškog finansisjskog po- 
ložaja u kome se pređuzeće nalazi. Iznosi, da im troškovi tran- 
sporta čine glavnu snetniu, a ukoliko bi se propisi u tom pogledu 
prorajenili, o čemu se vec govcri, pr.eduzeće bi bilo u mno0o boljem 
položaju. Iznosi, da je pravi|Bno 5 varijanti plana za 1965* go- 
dinu, ali da nijedan od tih planova ne govori o nekom većem uspje- 
hu, nego <je svaki skopčan sa večim gubicima preduzeća. Iznosi, da 
porez na promet privatnih usluga stvara ovom pre uzeću velike teš- 
koće i da su lićni dohoci vrlo mali, te se ljudi nerado zapošlja- 
vcJu u tom preć.uzeću, te da je napravljena analiza po kojoj treba 
sagledati probleme koji segs javljaju u ovoj privrednoj organiza- 
ciji*

Odbornik Laks Dra :iša iznosi, da su stope rasta zas- 
novane na podacima pravljenim u oktobru ili nove.abru, a da je sta- 
nje sada sasvim drukčije te da bi trebalo ispitati realnost stope 
rasta, naročito eođ onih pr'ivredaih organizacija koje zavise od 
uvoza, Nadalje iznosi da bi u programu mjera trebalo sagledati 
problem snabdjevanja poljoprivrednim proizvo.iima, te da se preduz- 
mu mjore za povečanje kvantUma proizvoda^.

Direktor fabrike ,fRudi Čajavec*1 Makić Radovan izAosi 
da je pozitivno da su ovi materijali sada dati na dislmsiju da bi 
se na vrijeme sagledali problemi, naročito kod onili privrednih or- 
ganizacija koje se snabdjevaju sa svjetskog tržišta. Iznosi, da 
se u preduzeću MRudi Čajavecn kod pravljenja plana nije u potpu- 
nosti shvatila oštrina шјега koje su se najavljivale. Iznosi, da 
Зе jedan od glavnih načela ovog preduzeća da svojim vlastitim iz- 
vozom obezbjedi uvoz, t4 da je preduzeću potrebno milion dolara 
za reprodukcioni materijal iz uvoza, te da ovom preduzeću treba da 
ti važno mjesto pri uklapanju u svjetsko tržište. Iznosi, da jedan 
od glavnih problema leži u rekonstrukciji i prilagodjavanju proiz- 
vodnje potrebama tržišta, te da ovo preduzeće može jedino spasiti 
brz rast specijalnih proizvoda sa kojima bi se išlo na tržište, 
jer da je konkurencija u proizvodnji civilne elelctronike vrlo ve- 
lika. Objašnjava, da зе na neke programe čeka goainama pa da se 
tek onda vrate sa napomenom da.se ne mogu finansirati. Iznosi, da 
preduzeće nema sredstava za rekonstrukciju, a da u planu za 1965. 
godinu treba "dati 'prioritet zajedničkom rješavargu svih probleraa 
fabrika u komuni. ćto зе tiče pitanja kadrova, mišljenja je, da 
ga treba sagledati i jasno defiriisati u sedmogodlšnjem planu.

Upravnik Đječijeg pozorišta Marković Vuka smatra, 
da зе vaspitanje omladine ne može zasnivati na komercijalnoj bazi 
i da pje u banjalučkoj komuni neđovoljan broj vaspitnih ustanova 
koje bi okupile i vašpitavale mlade generacije, te se ne bi deša- 

valo da budu prepuštene ulici i negativnom utieaju. Iznosi, da je 
dječije pozorište vuć godinama u teškoj situaciji i da se ne mogu 
obezbjediti sredstva za adaptaciju prostorija koje su neuslovne, 
talco da su zimi vrlo hlađne, a Ijeti tople. Apjluje, na odbornike
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da nađju načina i ofteztgede sredsiva za pravilan rad D-jeSijeg 
pozorišta,

OdlDorniit Džankić Fikret iznosi, da je na trećoj 
strani konstatoVano da plan nije izvršen radi nerealnog planira- 
nja i preorjentacije u proizvodnji, te da bi Zavod za društveni 
razvoj trebao da iznese uzroke, zboj kojih je do ovoga došlo. 
Postavlja se pitanje zašto pje velika disproporciја izmedgu izvr- 
šenja u 1964. godini i plana za 1965. godinu, to jest zašto зе 
u ovoj godini predv^dja izrada 180.000 pari muških cipela, dok 
je u 1964. godini oroisvedeno svega 60.000 pari, te da li je ova- 
ko planiranje realno. Smatra, da oi trebalo dobiti mišljenje od 
stručnjaka kako stvar stoji sa reprodukcionim materijalom i kak- 
va je sada sitdacija prije nego što se donese konačni plan.

Odbornik Buca Hamdija smatra, da treba promatra- 
ti ostvarenje plana u cjelini i da se odgovornim iz Skupštine op- 
štine još tokom gođine upoznaju sa planom u detalje i da prate 
njegovo izvršenje. Iznosi, da je да Kongr^su Saveza komunista i 
Saveza sindikata zakljuceno da se jn?idje maksimalnom korištenju 
kapaciteta, te je po tome i radila svoj plan Tvornica obuće kada 
je planirala ovako veliko povećanje. Iznosi, da ivornica obuće 
mnogo više izvozi nego što uvozi, te da đevizna sredstva koja ova 
tvornlca ostvari prelivaju se u dru e privredne organizacije, da 
tvornica 56% materijala podmirujo iz uvoza, a da je 55% cijelokup- 
ne proizvodnje u 1964. gođini izvezeno iz zemlje.Objašnjava, da 
•tvornica ne može da rješi sama pitanje nabavke reprodukcionog iaa- 
terijala, jer da to ne zavidi od tvornice, a u koliko se ne. obez- 
bjedi reprodukcioni materijal ne može biti ni proizvodnje, a sa- 
mim tim ni izvršenja plana.

Odbornik PaviSević Milo iznosi, da je ovaj plan 
pravljen na osnovu planova preduzeća bez većeg udubljenja u te 
planove, a da se to vidi ako se pogleda visoki rast investicija 
koji se predvidja hvim-prijedlogom plana, dqk se Saveznim planom 
smatra da su investicije kpcnice u ostvarenju opštih intencija. 
Iznosi, da se odbornici a ће daje mogućnost da sagledaju koji se 
objelrbi namjeravaju praviti da bi se moglo odlučiti treba li im 
dati _rioritet ili ne.

Rade Medić iznosi, da se u ovom prijedlogu ne ra- 
di o planu Opštiiie, nego o planovima privrednih organizacija, te 
da ih kao takve treba i posmatrati.

Odbornik Earabegović Vida iznosi, da su planirana 
ulaganga za zdravstvo nemoguća, kada se predvidpa za 1965* plen od 
preko milijardu dinara, dok jetizvršenje u 1964. godini iznosilo 
svega 200 miliona dinara. Iznoši, da Opšta b^lnica planira inves- 
ticije od preko 900 miliona dinara L to iz onih izvora iz kojih 
зе uopšte ne mogu obezbjediti ni nmogo nanja sredštva, лао šno su 
budžot, zdravstveni fonđ i dr. Iznosi, da je u julu donijeta od- 
luka da se treba graditi dječiji dispanzer, ali to gradjenje je 
planirano za 5 godine, jer se znalo da za to nema dovoljno sred- 
stava. Srnatra, da u ovoj oblasti prioritet treba dati izgradnji 
zdravstvenih stanica,4a da sve ^lanove treba preispitati i da rad- 
ne organizacije planove baziraju na svpjim vlastitim sredstvima.
U pogledu'isgradnje -zdravstvenih objekata mišljpnja je, da u dis- 
kusiji oko toga trebaju da učestyuju zdravstveni radnici, kolelctiv 
i narodne mase.



Poslanik Skupštine SFRJ Mažar Drago iznosi, da 
ge opšti utisak da današnja sjednica dobro teče i da se đaju 
dobre ideje kojiiu će зе koristiti da М  se došlo do takvog 
plana kojim bi se omogućilo izvršenje većeg dijela problema.
Plan treba da sadrži, ne saiiio cifre nego i sve ono što je u 
prošloj godini učinjeno, da li su mjere pravilne i šta treba 
još nrecuzeti. Ua Kongresu Saveza komunista traženi su uzro- 
ci mnopih poremečaja, te vanjske stavove ne treba uzdizati 
na neki nivo besrnrtnosti, nego tražiti i pronalaziti nove mje- 
re koje će vođkti daljem unapredjenju privrede, te kad razmat- 
ramo privredu mora se znati šta koja od njih znači za našu ko- 
munu i zemlju. Smatra, da bi bilo dobro da se znaju svi'prob- 
lemi privrednih organizacija jer se bez toga ne mogu ni zauzeti 
jasni stavovi. Ako fuzipa u kožari nije dovela do uspjeha, tre- 
ba sagledati posljedice daljeg stanja ukoliko ne bi đošlo do 
razdvanjanja i u tom pogledu naći najbolji izlaz. Iznosi, da u 
nekim drugim mjestima političari mješali kod stvaranja preduze- 
ća, a da u našpj komuni to nije bio slučaj negogda se išlo u 
d-rugu krajnost dase jedno pređuzeće likvidiralo iz straha da 
političari ne bi bili odgovorni za neuspjeh tog preduzeća. Iz- 
nosi, da se izvršenje plana možo obezbjediti ako su u-;lovi dob- 
ri i ako su stvari sazfele i da radnim organizaciJama treba omo- 
puciti da same rješavaju svoje probleme. Iznosi, da se iz nacr- 
ta plana vidi da privredne organizacije ostvaruju nove rezerve 
i intenciju da se ide na povecanje plana treba podržati i poz- 
draviti, a kreditnu politiku treba usmjeriti da ida za tim da 
se investira tamo gdje će nam se vratiti, a to je u skladu sa 
provodjenjem načela povećanja standarda.Smatra, da treba sve 
učiniti da stanđard postane faktor produktivnosti.

Odbornik L.ilan Kecman smatra, da dosadašnje instru- 
mente treba izuciti i da privrednim organizacijama treba osta- 
viti više sredstava, jer da oslobadjanje privrednih organizaci- 
ja od jednih vrsta davanja, a uvodjenje novi:. Lovalo je do po- 
remećaja, te da bi Zavod za iruštveni razvoj trebao taj problem 
obraditi i pred Sicupštinu izaci sa jasnii'i pokazateljima, kako 
bi Skupština mogla uči u sustinu jog problema.

Odbornik Lovrić Božidar iznosi, da u pogledu proiz- 
vodnje u privatnom sektoru nije nista receno, a tako i o prob- 
lemu školskog. prostora, a da je lcrajnje vrijeme da se u školama 
u 1965* gođini obezbjecle osnovni uslovi za rad, te da se ne de- 
šava da djaci završe osmi ražred osnovne škole i dobiju svjedo- 
čans'tvo, iako u toku šhjalovanja nisu slusali 5 pred:neta.

Odbornik Hadžimujagić Ismet iznosi, da je govoreno
0 obimu investicija i o tome'da li su naše mogućnosti takve, 
da bi se planirane investicije mogl.e realizovati, a smatra da 
je obim investicija prenapregnut, jer da se korištenje saveznih
1 republičkih sredstava mora podvrci izvjesnoj kontroli. Miš- 
ljenja je,da planirana sredstva za investicije od preko 3 mili- 
jarde.. dinara prelaze moć naših bankarskih sredstava, te da sva- 
ka želja za investicijama ne'.mora biti realizovana. Iznosi, da 
ima izvjesnih oblasti koje su ostale nerazvijene, ali ako bi in- 
vesticijama postale akumulativne moralo bi se u tora pogledu neš- 
to učiniti.
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Objažrgava, da će banka imati veći" dio si?edstava. njihovoia kon- 
centracijom, te da iaogu ulagati tamo gdje ima intencija'da 
ce. ta sredatva biti racionalno■iskorištena. Slaže se sa odbor- 
nikom Basarićem, da se ц toicu godine malo raspravljalo o priv- 
rednim problemima, a mnogo više o društvenom standardu, što ni- 
je pravilno.

Balić Fuad, ćlan Savjeta za kulturu iznosi, 
da su se problemi rješavali зашо kod vrhunske lčulture, dok i 
dalge postoje problemi biblioteka, bio'skop'a i drugi, koji će 
postajati iz dana u dan aktuelniji, kao i problemi domova za 
mlade. jEi*eđlaže, da зе problem kulturnih ustanova veže za turi- 
zam, јет c'e se na taj nacin najbolje rješiti, a da se napredak 
kulture veže za privređni napredak komune.

Odbornik Eremenović Boško smatraf da se nije 
dovoljna pažnja posvetila poljoprivrednom privatnoEiv sektoru kako 
je to ucinjeuo u društvenom sehtoru poljoprivrede. Sto se tiće 
Bemljoramickih zadruga trebalo bi preduzeti mje're da ird se po- 
mogne i obezbjediti im'sredstva za otkup zemljišta i nabavku 
poljoprivrednih niašina, jer se bez tpga ne može govoriti ni o 
opstanku zadruga, a kamoli o kakvom većem napredovanju. Iznosi, 
da ge bangalučka zemljoradnička zadruga pošla korak naprijeđ, jer 
se počela baviti op-sežnim uzgojo-u svinja, te joj treba pomoći da 
tu svoju djelatnost što više razvige.

Prbdsjednik,.SO Popović Milorad smatra, da se 
nakon današnge diskpsige u osnovi mogu prihvatiti snjernice plana 
za 1965* „bdinu, kao i ocjena izvršenja plana za 1564. godinu, te 
da uoČavanje teškoća treba da služi za lobilizaciju svih članova 
kolektiva za izvrženje postojećih zadataka i za upoznavanje rad- 
nib IJudi sa svim slabostima na koje se nailazilo u 1964. godini, 
a da plan za 1965# godinu treba uskladiti sa novim mgerama. Što 
se tiče investiciga,mišljenga ge, da su one realne ukoliko se za- 
snivagu na; obezbjedjenim sredstvima. Smatra,* da ovako zacrtana 
proizvodnga može obezbgeđiti sredstva od 'preko 3 miligarde dina- 
ra, i ako se tome doda povećange od 15 % i 10C miliona .inara obe- 
z jedgenih iz republič-zih sredstava, dolazi se do cifre oko 4 
miliona dinara za ovogodišnja budzets’ra sređstva. Iznosi, da Banga 
Luka vrsi neke funkcige i za gracljane drugih komuna, a naročito 
na polgu školstva, u koju svrhu se odvajagu ogromna buđžetska srad 
strva, te da bi u tom pogledu trebalo traziti širu oomoć. Mišljenga 
je, da se u radnim organizacijama treba preduzeti široka akcija 
za izvršenje plana, a one radne organizacije koje nisu u stanju 
da obezbjede proširenu reprodukciju, neče ršoći opstati, ako se ne 
pređuzmu odgovarajuće лјеге.

ITakon pauze od' 20 minuta, jeđan dio odbornika 
nige se vratio na sjeđnicu, te se ponovo vrši oroziv i predšgeđ- 
nik predlaže da se na iđućoj sjeđnici procitaju imena svih odbor- 
nika koji su napustili sjednicu, a nisu se javili niti tražili 
odobrenje za ođiazal:.

Prijedlog je usvogen.
Po drugoj tačci dnevnog reda izvgeštag je pod- 

nio odbornik Mešinović Tasim.



Od'bofuJklr Iladži ujagić Isinet iznosi, da Rezoluci- 
Ja utvrdjuje nove principe o načinu formiranja sredstava o odlu- 
civanju i usmjeravanju blh sredstava i o načinu kre&itiranja stain- 
bene izgrađnje. Rezolucija ukazuje, da će mnogo veći dio nacional- 
nog dohodka u novom sistemu biti odvajan i usmjeravan za stambenu 
izgradnju i da će se đrustvenim planom utvrćjivati minimum za stam- 
benu izgradnju od ukupnih sredstava koja зи namjenjena za dugoroc- 
no mreditlranje, te da se na taj način osiguravaju stabilniji i 
trajniji izvori za kređitiranje stamjbene izpradnje, te da to pred- 
stavlja najznačajniju novinu u srnovom sistemu stambene privrede. 
Nadalje je iznio, da će se veća sredstva obezbjeđiti iz doprinosa 
za stambenu izgraunju, te ća sredstva koja iz toga proizlaze pos- 
taju namjenskn sredstva privrednih organizacija za stambenu izgrad- 
nju, te će radne organizacije doprinos unositi u fondove za stambe- 
nu izgradnju, te da će radne oi*ganizacije u cilju bržeg rješavanja 
svojih stambenih problema i većeg angažovanja kreditnih sredstava, 
pored ustupljenog doprinosa angažovati i druga svoja slobodna sred- 
stva. Iznosi, da jc- predvidjena i mojućnost korištenja potr- .ih 
kredita za učešće u izgradnji i kupovinu stanova, te će se na taj 
način širem krugu radnih ljudi umogućiti da što prije rješe svoje 
stai.ibeno pitanje. Sto se tiće novo ekonomsfce stanarine, ona će do- 
prinijoti proširenoj reprodukciji za razliku od dosadašnje admini- 
sti-.tivne, koja je bila vrlo mala.Prena Rezoluciji se teži da;se 
sredstva namjenjena stambenoj izgradnjTprelijevaju u druge svrhe 
te se predvidja koji pripremni radovi i priprema terena mogu tere- 
titi stambenu isgradnju, te da se iz sredstava namjenjenih za stam- 
benu izgradnju neće moći finansirati urbanistički zahvati. Što se 
tiće pomanjkanja grad'gevinskog meterijala smatra, da je to težak 
problem i da bi trebalo omogućiti da še jedan dio sredstava namje- 
njenih za stambenu izgradnju može putem kredita koristiti i za raz- 
voj industrije gradjevinskih aaterijala , ili da зе od uicupnih sred- 
stava namjenjenih za investicije u privredi da prioritet kreditira- 
nju industi‘ijo gradjevinskog materijala.

Smatra, da зе od Rezolucije ne može tražiti da od- 
redi ukupan broj stanova koji će se izgraditi u jednoj ili više go- 
dina, jer đa se ovo treba utvrditi tekućim i perspektivnim đruštve- 
nim planovima u saglasnosti sa sredstvima koja će u tim planovima 
biti utvrdjena za stambenu izjradnju.

Odbornik Jajčević Ivica smatra, da je Kongres Sa- 
veza Komunista zacrtao smjernice stanbene izgradnje, te ne vidi 
da bi se Rezblucijom moglo šta mijenjati. Mišljenja je, da su u 
dobrom položaju jake privredne organizacije koje se finansiraju iz 
Saveznog budžota, ali se postavlja pitanje u kakav će položaj doći 
prosvjetni radnici, penzioneri i male privfedne organizacije, te bi 
u tom pogledu trebalo razviti diskusiju i dati primjedbe na Rezolu- ciju. Mišljenja je, da bi trebalo znati kolika će sredstva dati Fe- 
deracija za stambenu izgrađhju.

Ođbornik Gazić Dedo srnatra, da se ne bi mogla razvi- 
ti široka diskusija po ovom pitanju, јег da se osim Rezolucije ne 
raspolaže nikakvi:. dpugim iiaterijalom, jer se ne zna за kojim će 
se sredstvima raspoiagati, kako će se ta sredstva koristiti, da li 
će strogo namj.enski i koliko će зе stanova, s obzirom na poslmplje- 
nje .oći izgrauiti. Osim toga, ako se zna i cifra koja se treba upo- 
trebiti za stambenu izgradnju, treba зе sagledati kako stvar stoji
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sa gradjevinskom operativora 1 gradjevinskim materijalom* U pog- 
le u disiaisije Hadžimujajića koji je iznio da bi od sredstava 
obezbJcdjenih za stambenu izpradnju od Federacije trebalopjedan 
dio odvojiti za poboljšanje industrije gradjevinskog materijala, 
postavlja pitanje, zar to ne bi bilo odlivange sredstava i poma- 
gange neke grane industrije, koga radi za druge grane osim stam- 
bene. Mišlgerga je, da na komuni stoje krupni i važni zadaci i 
da ih ona treba ušpgešno rješiti*

Odbornik Lairs Dragiša iznosi, da su po,.dosadaš- 
ngim propisima privredne organizacige bile obavezne da dagu sred- 
stva bez obzira’ na ngihov ekonomski pološag, pa se postavlja pi- 
tange, kp će po novim propisima priiOiplgati sredstva za penzione- 
ге i gos neke hatpporije♦

Kesić Ranko, član Savgeta za komunaine poalove 
smatra, da će u ovoj godini glavni problem biti u brzini pradge- 
nja, zbop osioidice gradgevinskog materijala, ger da ge i do sada 
bilo na raspolagangu više sredstava, nepo što зе moplo utrošiti 
za građjenge, pa da bi sve napore trebalo uložiti za industriga- 
lizaciju graagevinskog materijala. Ako građjevinarstvo treba da 
odigra vidnu ulogu i izvrši zadatke kogi se pred njega postavlga- 
ju, onda treba uložiti i sredstva u luodernizacigu proizvodnje sta- nova.

Kovacević Frango, poslanik Slcupštine SKBiH smatra, 
da ge bitno stvoriti uslove za izgradnju stanova, a tek onda obe- 
zbgediti sredstva. Smatra, da će u :mogo boljem položagu biti one 
privredne organizacije koje raspolažu sa većim brojem stanova, ne- 
go one koge ih trebagu tek praviti.

Dautčehajić Hasan, direktor Ponda za stanbenu iz- 
gradnju smatra, da jedno od glavnih pitanja jeste pitanje broga 
stanova. Obim stambene izgradnje predvidja za 8% povećange, ali 
ako se uzme poskupljeaje od 25 %, u tom slučagu obim se smanjuge 
za 17 %, pa bi trebalo izgradngu bazirati ne na utrošku sredstava, 
nego na broju stanova. Osim toga, ureagenje gradgevinskog zemlji- 
šta ne treba prepustiti novoj organizaciji koja se osniva, ger za 
to ona neće imati niti iskustva ni sredstava.

Odbornik Kuduzović Izbrahim mišljenga ge, da bi 
trebal: zakonski regulisati i zabraniti režijski rad na terenu, ger 
ge u suprotnosti sa Rezolucigom.

Odbornik Hadžimugagić' Ismet smatra, da dedentrali- 
zacija sredštava predstavlja napredak, jer da su po dosadašnjim pro- 
pisima od nekih privrpdnih orgahlzaćija samo uzimam sredstva i bez 
njihove saglasnosti korištena za pravljenje stanova drugih privred- 
nih organizacija, te da bi u buduće trebalo prezentirati svim priv- 
rednim organizacijama sredstva £)od istim uslovima. Mišljenga je,đa 
se ne mpže fiksirati procenat koji će se uplaćivati, a da za one 
kat&gbrije za koge će se stanovi izgradjivati iz sredstava budžeta, 
sredstva će bitl skoncentrisana na jednom rajestu. Sto 'se tiće urba- 
nistickih problema, oni зе ne mogu rgešavati na.račun stambene iz- 
gradje, nego samo' iz sredstava za privređne investicije. Objašnja- 
va, da je izbjegao pozitivne strane Rezolucije'i da o njima nije go- 
vorio, nego samo o onome з o treba krit'kovati, a što se tiće prate- 
ćih objekata, da bi u Rezoluciji trebalo zaključiti ko će ih pra- 
viti, te iznijeti sve izvore sredstava.
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Ođbornik Gazić Dedo smatra, da se nakon Rezolr- 
cije ulazi u jednu novu situaci^u i da se u ngu ne snije uči 
nespremno, te da ne-ti trebalo dozvoliti da se ovoj dislojsiji 
učini icraj i da bi sve snage i sve faktore tredalo objediniti,

Predsjednik SO Popović Milorad smatra, da tre- 
ba pribvatiti osnovna načela Prednacrta rezolucije, ali se posta- 
vlja pitanje, kako to provesti sve u praksi bez vecih potresa.
U prelaznom periodu moralo bi se traziti obavezno oročavanje sred- 
stava onih koji imaju stanove i vidjeti šta će biti sa onim kate- 
gorijama kojo neće moći plačati povećane stanarine. Predlaše, da 
se usvoje prijedlozi dati u diskusiji i da se formira grupa^koja 
će izraditi primjedbe na Rezoluciju i to u sastavutMešinović Ta- 
sim, Hadžimujagio Isinet, Karabe .ović Vida, Jajčević Ivica, Muhur- 
darević Avdo, Popović Milorad, Plavčić Milorad. Primjedbe će biti 
dostavljene Saveznoj- skupštini.

Prijedlob je jednoglasno usvojen.
Po trećoj tačci dnevnog reda jednoglasno je us- 

vojen Prijedlog odluke o utvrdjivan^u izbprnih jedinica, zborova 
radnih ljudi i broja odbornika Vijeća radnih zajednica Skupšti- 
ne opštine, koji se birajh u iiojedinim izbornim oe:tin.ieama.

urucen program 
odbornika Skup

Po četvortoj tačci dnevnog reda odbornicima je 
održavanja kandidacionih zborova birača za izbor 

štine onštine Ennja Luka i poslanika Skupštine SRBiH.
45 časova.
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D N E V N I  R E D **» '
sa ХП11 sjednieu Skupstine opštine Banja Luka ođ 8.2«1965*ged.

1, - Razmatranje analize o izvrsenju Druatvenog plana
opStine Banja Luka za 1964. gođinu i c amjernicama za 
1965* godinu.

2. - Diskusija o pređnacrtu Rezolucije Skupštine SFRJ o
stambenoj izgradnji.

3»- Predlog Cđluke 0 utvrđivanju izbornih jeđinica,
zborova rađnih ljudi i broja ođbomika Vijeća radnih 
zajednica Skupštine opštine koji se biraju u pojeđinim
iz omim jedinicama*

4.- Utvrđivanje programa održavanja kandidacionih zborova 
birača za izbor odbomika Skupštine opštine Banja Luka 
i poelanika Skupstine SRBiH-a.
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